
 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

Istebna, dnia 19.05.2025r. 

Rada Gminy Istebna 

Radni-Sesja 

Protokół XVIII/2025 

XVIII Sesja Rady Gminy Istebna w dniu 29 kwietnia 2025 r. 

Miejsce posiedzenia: Sala Konferencyjna w budynku Gminnego Ośrodka Kultury w 

Istebnej. 

Obrady rozpoczęto 29 kwietnia 2025 r. o godzinie 14:00, a zakończono o godzinie 15:33 

tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 11 radnych. 

Obecni: 

1. Magdalena Gazur 

2. Hubert Kukuczka 

3. Elżbieta Legierska 

4. Piotr Lipowski 

5. Kazimierz Łacek 

6. Ewa Macoszek-Dragon 

7. Władysław Małyjurek 

8. Bartłomiej Mucha 

9. Magdalena Mucha 

10. Zbigniew Wałach 

11. Jadwiga Waszut 

 

Nieobecni: 

1. Damian Izba 

2. Barbara Kubas 

3. Agnieszka Sikora 

 

Listy obecności Radnych oraz Gości stanowią załączniki odpowiednio nr 1 i 2 do 

protokołu. 

 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Dzień dobry. Przewodnicząca Rady Gminy Istebna informuje, że obrady Rady Gminy 

są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Zarejestrowane w czasie obrad informacje są publicznie dostępne. Nie ma możliwości 

ich usuwania lub cenzurowania. Dlatego należy zwrócić szczególną uwagę na treść 
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wypowiedzi, ponieważ istnieje możliwość naruszenia dóbr osobistych, na przykład 

poprzez ujawnienie danych osób fizycznych nie uczestniczących w obradach. 

Szczegółowe informacje dotyczące przetwarzania danych osobowych dostępne są na 

sali obrad oraz na stronie internetowej www.istebna.eu w zakładce Ochrona Danych 

Osobowych. Otwieram XVIII sesję Rady Gminy Istebna. Na naszym… Informuję, że jest 

obecnych 11 radnych, 3 jest nieobecnych, nieobecność usprawiedliwiona, tak więc 

mamy kworum i wszystkie procedowane dzisiaj przez nas uchwały będą miały moc 

prawną. Na naszym posiedzeniu witam Wójta Gminy Istebna Stanisława Legierskiego.” 

Stanisław Legierski – Wójt Gminy Istebna 

„Dzień dobry, witam Państwa.” 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Panią Wicewójt, Panią Klaudię Pasterny. Panią Sekretarz Gminy, Panią Grażynę 

Szalbot. Panią Skarbnik, Panią Agatę Kobel-Zembik. Naszego gościa dzisiaj Pana 

Pawła Kłopotowskiego, Zastępcę Nadleśniczego Nadleśnictwa Wisła. Dzień dobry. 

Witam kierowników poszczególnych referatów Urzędu Gminy Istebna. Witam Panią 

mecenas, Panią Ewelinę Lis, która dzisiaj czuwa nad poprawnym przebiegiem naszych 

obrad. Angelika Lis, bardzo przepraszam za przejęzyczenie. Witam obsługę z Biura 

Rady Gminy Istebna, panów informatyków i panie, które obsługują od strony 

technicznej. Witam wszystkie Panie i Panów radnych.”  

W dyskusji wzięli udział: 

- Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy 

- Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Przechodzimy do kolejnego punktu drugiego - przedstawienie porządku obrad. Radni 

otrzymali porządek obrad na tablety. Czy ktoś zgłasza jakieś wnioski, uwagi do porządku 

obrad? Nie widzę. Tak więc przystępujemy do realizacji porządku.” 

W dyskusji wzięli udział: 

- Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

3. Przyjęcie protokołu z XVI sesji Rady Gminy Istebna z dnia 27.03.2025 r. oraz 

protokołu z XVII sesji Rady Gminy Istebna z dnia 02.04.2025 r. 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„W punkcie trzecim mamy przyjęcie protokołu z XVI sesji Rady Gminy Istebna z dnia 27 

marca 2025 roku oraz protokołu z XVII sesji Rady Gminy Istebna z dnia 2 kwietnia 2025 

roku. Do protokołów nie wpłynęły żadne uwagi, tak więc zostają protokoły przyjęte.” 
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Protokół z XVI Sesji Rady Gminy Istebna z dnia 27.03.2025 r. oraz protokół z XVII 

Sesji Rady Gminy Istebna z dnia 02.04.2025 r. stanowią odpowiednio załączniki nr 

3 i 4 do niniejszego protokołu. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Przechodzimy do punktu czwartego. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie 

międzysesyjnym. To sprawozdanie radni otrzymali na tablety. Czy radni chcieliby coś 

jeszcze dopytać w tym temacie? Bardzo proszę radnych i osób, które będą dzisiaj 

zabierały głos o to, żeby pilnować wyłączania mikrofonów, dlatego że jak widzicie 

jesteśmy w GOK-u, miejsce inne niż dotychczas i też wiemy, że są bardzo czułe te 

mikrofony i ściągają wszystkie odgłosy czy szepty, które się tutaj na sali odbywają. 

Także bardzo proszę, żebyście o tym pamiętali. O głos prosi radny Władysław 

Małyjurek.” 

Radny Władysław Małyjurek 

„Dziękuję. Do Pana Wójta tam z tym sprawozdaniem, chodziło tam to spotkanie 

dziesiątego, co było z tymi przedstawicielami Herczawy  i Czornego, nie? W sprawie 

tego stawienia moja na Trójstyku. Co, co dokładnie tamście jeszcze tam udyskutowali 

iście uznali, jak się mówi po naszemu, Panie Wójcie? Dziękuję.” 

Stanisław Legierski – Wójt Gminy Istebna 

„ Dziękuję bardzo Panu radnemu, Pani Przewodnicząca, szanowni Państwo, spotkanie 

dotyczyło, tak jak tutaj Pan radny powiedział, wspólnego przedsięwzięcia cyklicznego, 

czyli stawianie moja, ale też i poruszony został temat pryszczycy, która dotknęła w 

szczególności rejon Słowacji. No i w związku z tym też pewne niedogodności, a więc 

tam po stronie słowackiej, ale dzisiaj już wiemy, że również po naszej stronie też nie 

będzie mieszania owiec. No a tutaj, tutaj na godzinę 16, oczywiście wszystkich Państwa, 

ale też i mieszkańców zapraszamy na Trójstyk, na tradycyjne stawianie moja. Czy 

jeszcze Panie Władysławie? Dziękuję bardzo.” 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję bardzo. Czy ktoś jeszcze ma jakieś pytania tutaj w tym temacie? W tym 

punkcie nie widzę.” 

Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym stanowi 

odpowiednio załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

W dyskusji wzięli udział: 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Radny Władysław Małyjurek 

- Wójt Gminy Istebna Stanisław Legierski 

 

 

 

5. Sprawozdanie z działalności Nadleśnictwa Wisła za rok 2024. 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Przechodzimy do kolejnego punktu piątego. Sprawozdanie z działalności Nadleśnictwa 

Wisła za rok 2024. Tutaj to sprawozdanie w formie slajdów, w formie prezentacji 

multimedialnej otrzymaliśmy na nasze tablety, ale też gościmy właśnie dzisiaj u nas 

Pana Pawła, który ewentualnie odpowie na to pytanie, na pytania nasze lub też pokrótce 

jeszcze przybliży jakieś istotne kwestie związane właśnie z działalnością Nadleśnictwa 

Wisła w roku 2024. Panie Pawle, mogę Panu oddać głos i ewentualnie jakby radni 

chcieli o coś dopytać, to będę prosić o udzielenie odpowiedzi. „ 

Paweł Kłopotowski – Zastępca Nadleśniczego Nadleśnictwa Wisła 

„Dziękuję bardzo za udzielenie głosu. Chciałbym na wstępie podziękować bardzo Panu 

Wójtowi za zaproszenie na dzisiejszą sesję w imieniu Pana Nadleśniczego. Niestety nie 

mógł być osobiście, ponieważ jest na delegacji. A moja obecność tutaj jest 

konsekwencją zarządzenia dyrektora generalnego, które zobligowało Nadleśnictwa w 

całej Polsce do przedstawienia takiej informacji właśnie lokalnym samorządom. Te 

informacje dotyczą przede wszystkim działalności Nadleśnictw w roku ubiegłym, czyli w 

roku 2024 i tych zamierzeń, i inicjatyw, które będziemy prowadzić w roku 2025. Jak już 

tutaj Pani Przewodnicząca powiedziała, dostali Państwo pełną informację w formie 

prezentacji. Ja myślę, że nie będziemy chyba tej prezentacji odtwarzać. Nie wiem, czy 

Państwo chcą ją jeszcze raz odtwarzać. Ona jest, z tego co wiem, dostępna można 

będzie ją pobrać sobie. Nadleśnictwo Wisła jest w takim teraz ciekawym okresie, 

ponieważ kończymy plan urządzania lasu na lata 2017-2026. Plan urządzania lasu jest 

to taki dokument, który jest sporządzany raz na 10 lat przez podmioty zewnętrzne, nie 

przez leśników i określa on stan lasu na dzień, i moment sporządzania tego planu, a 

także opisuje cele zamierzenia gospodarki leśnej na następne dziesięciolecie. 3 kwietnia 

odbyło się drugie spotkanie, jeżeli chodzi o plan urządzania lasu i w tym spotkaniu wzięli 

udział zaproszeni goście. Między innymi został powołany przez dyrektora Regionalnej 

Dyrekcji Lasów Państwowych w Katowicach zespół lokalnej współpracy i tutaj z państwa 

terenu w tym zespole uczestniczy Pan Wójt, Pan Stanisław Legierski, Pan Marek 

Matuszny i Pan Andrzej Kawulok. Oprócz przedstawicieli przemysłu drzewnego, 

samorządów są również w tym zespole lokalnej współpracy przedstawiciele nauki, a 

także różnego typu organizacje przyrodnicze i organizacje ekologiczne. Jest to takie 

ciało opiniotwórcze i doradcze, które będzie brało udział w procesie tworzenia tego 
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nowego planu urządzania lasu, który będzie obowiązywał w latach 2027-2036 i 

będziemy się z państwem z tego zespołu spotykać, i wszelkiego rodzaju uwagi do tego 

planu będziemy brali pod uwagę, będziemy rozpatrywać i wzajemnie dyskutować. No 

tak pokrótce to ja bym miał na tyle, myślę, że może byśmy przeszli do pytań, jeżeli 

państwo mają te pytania, które dotyczą tej prezentacji albo jakieś inne pytania, na które 

postaram się odpowiedzieć.”  

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję bardzo. Tutaj już na pewno prosi o głos Pani radna. Bardzo proszę, Pani Ewa 

Macoszek-Dragon.” 

Radna Ewa Macoszek-Dragon 

„Dzień dobry, witam serdecznie. Ja mam pytanie do Pana leśniczego. Jeśli chodzi o 

uzupełnianie poboczy, drogi leśne, które też są tutaj na naszym terenie, czy jest taka 

możliwość, czy możemy poprosić o na przykład, ja akurat osobiście chciałabym poprosić 

o odcinek od Pasiek do boiska na Zaolziu. Pobocza tam są też, były uzupełniane, 

natomiast teraz już znowu po, no jest taka potrzeba, żeby tam to uzupełnić. Czy jest 

taka możliwość?” 

Paweł Kłopotowski – Zastępca Nadleśniczego Nadleśnictwa Wisła 

„Jeżeli chodzi o inwestycje drogowe, które są w planie na ten rok, to te pobocza są 

przewidziane do uzupełnienia w tym roku. Natomiast oprócz tego na terenie Gminy 

Istebna Nadleśnictwo będzie prowadziło inwestycje, nakładkę asfaltową na drodze 

Krężelka, a także na drodze do Rastoki, właśnie na Zaolziu. Też będzie nowa nakładka.„ 

Radna Ewa Macoszek-Dragon 

„To już z góry dziękuję.” 

Paweł Kłopotowski – Zastępca Nadleśniczego Nadleśnictwa Wisła 

„Bo słyszałem, że Państwo o to też wcześniej gdzieś tam pytali. Także to są dwie takie 

duże inwestycje drogowe, które będziemy prowadzić na terenie państwa gminy. Jedna 

już jest, znaczy jeszcze nie rozstrzygnięta, jeżeli chodzi o drogę na Krężelkę, przetarg 

się już odbył. Wybieramy w tej chwili wykonawcę, natomiast nadzór na Rastokę, 

przetarg będzie prawdopodobnie jeszcze w miesiącu maju.” 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję bardzo. O głos prosi radny Władysław Małyjurek.” 

Radny Władysław Małyjurek 

„Dziękuję. Takie pytanie, Panie leśniczy. Chodzi mi o pewną rzecz, bo jest bardzo dużo 

miejsc, gdzie na prywatnych działkach dużo drzew schnie i czy nadleśnictwo ma wpływ 

na tych ludzi, żeby po prostu starali się to usunąć? Czy po prostu nie ma takiego 

wpływu? Czy można jakoś przymusić, że po prostu mają te zarażone drzewa usunąć ze 

swoich działek? Dziękuję.” 
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Paweł Kłopotowski – Zastępca Nadleśniczego Nadleśnictwa Wisła 

„Może troszeczkę szerzej odpowiem na to pytanie. Nadleśnictwo, w ogóle nadzór nad 

gospodarką leśną w lasach niestanowiących własności i skarbu państwa prowadzi 

starosta. Nadleśnictwo Wisła ma podpisaną umowę, porozumienie ze starostą w 

Cieszynie i z ramienia starosty Nadleśnictwo sprawuje nadzór nad tą gospodarką. 

Oczywiście można właściciela lasu, jeżeli występują u niego zagrożenia patogenami, 

czyli na przykład kornikiem, drukarzem, przymusić do usunięcia tych chorych drzew w 

ramach wydania decyzji. Nadleśniczy może wydać w imieniu starosty taką decyzję. 

Natomiast rodzą się problemy związane przede wszystkim z własnością. Bardzo często 

właściciele, ci pierwotni tej działki albo już nie żyją, albo gdzieś wyjechali, nie są 

przeprowadzone spadki, sprawy spadkowe, jest kilku właścicieli, nie wszystkich można 

odszukać, ci właściciele nie mogą ze sobą się porozumieć i tu są te problemy, na które 

no niestety my jako Nadleśnictwo nie mamy wpływu.” 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję. Czy radni macie jeszcze tutaj w tym punkcie do Pana Nadleśniczego jakieś 

sprawy, pytania? Nie widzę. Chyba wszystko jest jasne, zrozumiałe. Bardzo dziękujemy 

za, bardzo dziękujemy za przygotowanie tego obszernego materiału. Wiemy, że tutaj z 

racji teraz właśnie planu dotyczącego urządzania lasu jest dużo pracy, dużo do 

zrobienia, ale też takie właśnie, taki materiał, obrazuje nam pokrótce to, czym się 

zajmuje Nadleśnictwo Wisła, w jakich obszarach tutaj na naszym terenie działa. Też były 

przedstawione wykazy numeryczne ilości drzew i posuszu, czy tam innych właśnie 

problemów, które dotyczą lasów. Także bardzo dziękujemy za obecność, za 

przygotowanie tego materiału. I o głos jeszcze prosi Wójt Gminy.” 

Paweł Kłopotowski – Zastępca Nadleśniczego Nadleśnictwa Wisła 

„Jeszcze tak ad vocem do tego tematu. My będziemy musieli do planu urządzania lasu 

zaimplementować różnego rodzaju wyłączenia, do których jesteśmy zobligowani przez 

ministerstwo klimatu i środowiska. I na terenie gminy Istebna są proponowane dwa 

rezerwaty przyrody. Te rezerwaty przyrody to rezerwat, już Państwu powiem, przy 

drodze na Krężelkę rezerwat Sołowy, to jest w okolicach Śliwkuli. Proponowany 

rezerwat to 75 hektarów, natomiast na terenie nadleśnictwa znajduje się z tego tylko 35 

hektarów. A drugi rezerwat to rezerwat Prądzowiec przy drodze na Wilcze. 

Proponowane jest 73 hektary rezerwatu. Natomiast Nadleśnictwo no nie widzi takiej 

potrzeby. Tam ewentualnie do wyłączenia mogło by być 24 hektary. Generalnie obydwie 

te propozycje Nadleśnictwo zaopiniowało negatywnie, ponieważ są to drzewostany 

posadzone ręką człowieka i nie mają cech rezerwatu. Oprócz tych proponowanych i nie 

wiemy, kiedy RDOŚ będzie weryfikował te propozycje. Prawdopodobnie jeszcze w tym 

roku, ale tak do końca nie możemy powiedzieć, kiedy to będzie. Mamy jeszcze 

wyłączone z nadleśnictwa strefę pierwszą, w której jest całkowity zakaz prowadzenia 

gospodarki leśnej i w tej strefie jest to ponad 400 hektarów. Ale w tej strefie przede 
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wszystkim znajduje się rezerwat Barania Góra, które zajmuje 380 hektarów. I strefę 

drugą, gdzie prowadzić będziemy zmodyfikowaną gospodarkę leśną. Nie ma jeszcze 

dokładnych wytycznych, co mają oznaczać te modyfikacje. Wiemy jedynie, że nie 

będziemy tam stosować rzemień zupełnych. Natomiast ona obejmuje połowę 

nadleśnictwa, 4000 hektarów ponad. I tutaj m.in. w tej strefie znajdują się drzewostany 

nasienne, glebowe powierzchnie wzorcowe, ale także siedliska przyrodnicze Natura 

2000 i drzewostany wzdłuż cieków wodnych. Także takie na dzień dzisiejszy są 

propozycje. Generalnie Polska dąży do wyłączenia 20% powierzchni leśnej z produkcji. 

Takie są wytyczne. Na dzień dzisiejszy wszelkie wyłączenia w lasach państwowych 

wynoszą około 17%, czyli jeszcze 3% brakuje do tych wyłączeń, żeby spełnić te 

postulaty. To tak tyle. Jeżeli ktoś ma pytania do tych tematów, to proszę.”  

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Tak, pojawił się tu jeszcze jeden głos w dyskusji. Bardzo proszę radny Bartłomiej 

Mucha.” 

Radny Bartłomiej Mucha 

„Dziękuję bardzo, dzień dobry. Chciałem dopytać, co by miało być chronione w tych 

rezerwatach, a po drugie, skoro Pan mówi, że tam jest około 70 hektarów 

proponowanych, z czego 35 jest na terenie nadleśnictwa, to pozostałe tereny to są 

grunty prywatne?” 

Paweł Kłopotowski – Zastępca Nadleśniczego Nadleśnictwa Wisła 

„Tak. W tym pierwszym rezerwacie w Sołowym ma być chroniona żyzna buczyna 

karpacka i te buki generalnie znajdują się, ta buczyna znajduje się na terenie 

prywatnym. Na terenie nadleśnictwa jest to drzewostan świerkowy, podsadzony 

sztucznie bukiem, który nie spełnia według naszej oceny i naszego stanu wiedzy cech 

rezerwatu. Natomiast na Prądowcu jest to tak zwana świerczyna, a na torfie jest to 

siedlisko naturowe. Natomiast zdaniem Nadleśnictwa to siedlisko naturowe ewentualnie 

można objąć na tym terenie 24 hektarów, a nie na terenie 70 kilku hektarów, bo w skład 

tego rezerwatu ma wejść także cała skarpa tutaj nad Olzą, za Dzielcem.” 

Radny Bartłomiej Mucha 

„Jeżeli mogę dopytać, jaka byłaby, jakie byłyby restrykcje związane z tą ochroną dla 

właścicieli prywatnych, jeżeli by te rezerwaty miały zostać utworzone?” 

Paweł Kłopotowski – Zastępca Nadleśniczego Nadleśnictwa Wisła 

„Jeżeli chodzi o rezerwaty, to wytyczne są proste. Jeżeli będą to rezerwaty ścisłe, to w 

zasadzie w tym rezerwacie nie można nic robić, jeżeli chodzi o jakąkolwiek gospodarkę. 

Nawet nie można zbierać grzybów. Można się po rezerwacie poruszać jedynie 

wytycznymi szlakami turystycznymi.” 

Radny Bartłomiej Mucha 
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„Jeżeli jeszcze mogę dopytać. Czy skutkiem utworzenia takiego rezerwatu mogą być 

ewentualne odszkodowania dla właścicieli prywatnych albo czy można ewentualnie, 

jeżeli to nie będzie jakby z automatu, czy można się starać o odszkodowania, czy po 

prostu ci właściciele zostaną zostawieni sami sobie? Dziękuję.” 

Paweł Kłopotowski – Zastępca Nadleśniczego Nadleśnictwa Wisła 

„Według mojej wiedzy ci właściciele na pewno będą mogli się starać o jakiś ekwiwalent 

pieniężny, natomiast na dzień dzisiejszy nikt nie mówi o wyłączeniach w lasach 

niestanowiących własności Skarbu Państwa, bo każdy sobie zdaje sprawę, że to się 

spotka z oporem w społeczeństwie i nikt nie chce tego tematu na razie ruszyć.” 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję bardzo. O głos prosił Pan Kierownik Mirosław Książczyk.” 

Mirosław Książczyk – Kierownik Referatu UK 

„Dziękuję. Ja mam tylko takie pytanie do Pana Nadleśniczego odnośnie jeszcze tych 

rezerwatów, gdzie się nie zgodziliście na założenie…” 

Paweł Kłopotowski – Zastępca Nadleśniczego Nadleśnictwa Wisła 

„Może nie tyle nie zgodziliśmy, co zaopiniowaliśmy negatywnie. To nie jest 

jednoznaczne, wie Pan, bo to…” 

Mirosław Książczyk – Kierownik Referatu UK 

„Tak, a chciałbym tylko dopytać, ponieważ te rejony Śliwkul i Prądowca to też są nasze 

rejony ujęć wody. Czy to będzie miało też jakiś wpływ związany późniejszym 

odtworzeniem pozwoleń wodno-prawnych, czy tam nie ma Pan wiedzy?” 

Paweł Kłopotowski – Zastępca Nadleśniczego Nadleśnictwa Wisła 

„Znaczy z tego, co wiem, na terenie rezerwatu nie ma żadnych urządzeń, jeżeli chodzi o 

pobór wody. Jeżeli w przyszłości gmina, nie wiem, chciałaby coś na rezerwacie robić, 

jakieś urządzenia, no to w zasadzie jest to niemożliwe, jeżeli byłby to rezerwat.” 

Mirosław Książczyk – Kierownik Referatu UK 

„Rozumiem, właśnie to chciałem tylko dopytać. Dziękuję bardzo.”  

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję. Tutaj o głos prosi radny Piotr Lipowski.”  

Radny Piotr Lipowski 

„Dziękuję bardzo. Witam wszystkich. Mówimy tu o rezerwatach. Ja chciałem dopytać o 

parkach krajobrazowych, które też obejmują sporo terenu naszego tu. Miały być jakieś 

zmiany w parkach krajobrazowych? Mieliśmy kiedyś spotkanie tu? Czy te zmiany już 

zaistniały i czy są jakieś obostrzenia w parkach krajobrazowych oprócz rezerwatów?” 

Paweł Kłopotowski – Zastępca Nadleśniczego Nadleśnictwa Wisła 
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„Na dzień dzisiejszy nie ma żadnych zmian, jeżeli chodzi o politykę w parkach 

krajobrazowych, jeżeli chodzi o ochronę przyrody. Teren nadleśnictwa w zasadzie w 

całości mieści się w parku krajobrazowym w lasach Beskidu Śląskiego i w jego otulinie. 

Natomiast nie ma jakichś takich specjalnych obostrzeń, takich jak występują w 

rezerwatach. W Parku Krajobrazowym można normalnie uprawiać turystykę, można 

zbierać grzyby, można z lasu korzystać. Nie ma zakazu wstępu do lasu.” 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję bardzo. O głos prosi Pani radna Ewa Macoszek-Dragon.” 

Radna Ewa Macoszek-Dragon 

„Chciałabym bardzo serdecznie podziękować za Leśny Ośrodek Edukacji Ekologicznej 

po odrestaurowaniu, znowu udostępniony do zwiedzania, za bogatą ofertę edukacyjną 

dla naszych mieszkańców, zwłaszcza dla dzieci i różne imprezy, które tam się toczą 

oraz korzystanie z Państwa bazy, pomieszczeń i zawsze otwarte serce do współpracy, 

tak, za które już bardzo serdecznie jako organizacje pozarządowe dziękujemy.” 

Paweł Kłopotowski – Zastępca Nadleśniczego Nadleśnictwa Wisła 

„Bardzo mi miło usłyszeć te słowa. No ten ośrodek powstał przede wszystkim dla ludzi, 

dla mieszkańców. I takie od początku były, geneza powstania tego ośrodka. Nie jest to 

ośrodek, który ma służyć tylko i wyłącznie leśnikom, tylko właśnie ma służyć przede 

wszystkim społeczeństwu.” 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję bardzo tutaj za odpowiedzi. Dołączam się do podziękowań ze strony Pani 

Ewy. I o głos, tak jak poprzednim razem, prosił Pan Wójt.” 

Stanisław Legierski – Wójt Gminy Istebna 

„Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca, Panie Nadleśniczy. No cóż, ewentualnie niech 

mnie Pan poprawi, bo my tak jako tutaj kraj staramy się wyprzedzać wszystko to, co ktoś 

próbuje może nie narzucić, ale wskazuje, bo z tego, co kojarzę, chyba, że się mylę, to 

Unia na nas nakładała wymóg 10%, tak? No my oczywiście musimy jeszcze dodać 10%, 

bo to prosty rachunek i już mamy 20%, stąd też my jako mieszkańcy, czy w większości, 

nie wiem, ale też i właściciele lasów prywatnych, to co tutaj Pan radny Bartłomiej Mucha 

powiedział, no zostajemy postawieni przed faktem dokonanym, no i teraz tak, no czy 

będzie, no będzie na pewno możliwość składania wniosków o odszkodowanie, jeżeli to 

wszystko zaistnieje, ale jakie tego będą skutki, ile z tym jest związanych problemów, no 

to chyba, chyba wszyscy widzimy, więc tutaj Lasy Państwowe, Instytucja Państwowa, no 

też jest uzależniona, uzależniona od kolejnej instytucji państwowej, jakim są Regionalne 

Dyrekcje Ochrony Środowiska. No i dla nas mieszkańców, my po tym materiale, który 

tutaj Pan Nadleśniczy nam przedstawił, które wszyscy z Państwa macie, mamy, no 

widzimy ogrom pracy i też dbałość o to nasze środowisko, o co nam wszystkim idzie. 

Natomiast no też liczyliśmy na tą racjonalizację i takie zdroworozsądkowe podejście do 
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tej gospodarki, bo patrząc na pracę leśników widzimy, że ona jest i nie trzeba być 

fachowcem, żeby widzieć, że ci ludzie się na tym znają, wiedzą co robią i robią tak, 

najprościej to określając, robią tak, żeby było dobrze. Zawsze jeszcze się znajdzie ktoś, 

kto próbuje dobre rzeczy poprawiać, ale to widocznie taka już jest nasza przypadłość, to 

tak tylko słowem wstępu, ale przede wszystkim tutaj moje wystąpienie kieruję do Pana 

Nadleśniczego, do całej załogi, wszystkich pracowników od kierownictwa począwszy, a 

na tutaj pracownikach leśnych skończywszy. Chcę podziękować w imieniu własnym, ale 

też i całego urzędu uważam, ktoś powiedział, że słowo wzorowe to już raczej nie 

używać, bo to nadwyrost, ale na pewno bardzo dobrą współpracę i z tego jesteśmy 

zadowoleni. No akurat tak się dobrze złożyło. Wczoraj pytanie, dziś odpowiedź. Kiedyś 

taki program był telewizyjny, czyli wczoraj było pytanie o pobocza i o drogę, ten odcinek 

drogi, który jest w Zarządzie Lasów Państwowych. Dzisiaj już mamy odpowiedź, że nie 

tylko pobocza, ale też i coś więcej, także cieszymy się. Ale to co jest, to co już zostało 

wspomniane, czyli Leśny Ośrodek Edukacji Ekologicznej. Chodząc po lesie, nam się 

wydaje, że już jesteśmy takimi fachowcami, że wszystko wiemy, wiemy, jak się co 

nazywa, no ale jak się tam wejdzie, czy na Wyrchczadeczkę, no to jednak te pewne 

braki widzimy i fajnie, że coś takiego jest, że jesteśmy jeszcze w stanie my, dorośli, tą 

wiedzę pogłębić, ale też przede wszystkim dzieci czy młodzież, którzy to odwiedzają, 

mają szansę się doedukować. Współpraca nie tylko na bazie ośrodka i tego, co 

proponują Lasy Państwowe, Nadleśnictwo Wisła, ale też Nadleśnictwo jest otwarte na 

różne formy współpracy, począwszy od pomocy, tak jak tutaj padło już stowarzyszeniem, 

ale bezpośrednio też urzędowi, gminie, jeżeli się zwracamy o pomoc, to taką pomoc 

otrzymujemy i za to bardzo serdecznie dziękuję. Sztandarowe wydarzenie pokazujące 

jakość tej współpracy to są zawody furmanów, które już od kilkudziesięciu lat u nas są, 

są to już zawody o swojej renomie, międzynarodowe i to jest właśnie to, co pokazuje, że 

jak się chce, to można i za to bardzo, bardzo serdecznie Panu Nadleśniczemu dziękuję i 

mam nadzieję, że z naszej strony to, co możemy, to też staramy się, staramy się 

pomagać na ile jesteśmy, jesteśmy w stanie, ale przede wszystkim, że widzimy, że ta 

nasza gmina może się cieszyć z tych pięknych lasów, chociaż kilka, kilkanaście lat temu 

już to wyglądało różnie, w zależności od rejonu, gdzie się popatrzy już zieleń się zaczęła 

mienić, takie kolory rdzawe i nie mówimy tu o liściach i o jesieni, tylko zaczęły nam 

schnąć drzewostany. Teraz poprzez taką tytaniczną, ciężką pracę znowu to zostało 

odbudowane, więc cieszymy się z tego, że mamy gdzie wyjść. No z całym szacunkiem, 

oby nam tych rezerwatów tutaj jakoś specjalnie nie próbowali nas tym uszczęśliwiać, no 

bo to są kolejne obostrzenia dla nas. A my, mi się wydaje, jako mieszkańcy, ale też 

oddziaływanie naturystów, jest takie, że my o te lasy też chcemy dbać i dbamy. I tutaj też 

słowa radnego Pana Władysława też z pytaniem, czy mamy jakieś formy wpłac, czy 

nadleśnictwo ma jakieś formy nacisku na tych właścicieli, żeby te chore drzewa usuwać. 

Także to mi się wydaje, wszystko idzie w dobrym kierunku i za to bardzo serdecznie 

Panu Nadleśniczemu dziękuję, bo po prostu te słowa powinny paść, bo widzimy, jak ta 
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współpraca wygląda, w jakim kierunku to zmierza i dopóki tutaj tacy ludzie będą w 

Nadleśnictwie jak teraz, to nie musimy się bać o to, że ten drzewostan czy ten krajobraz 

lasów, ale też i innych miejsc urokliwych, bagien, rzek, potoków, ujęć, źródeł, że on 

zniknie. Dziękuję bardzo, Panie Nadleśniczy.” 

 

Paweł Kłopotowski – Zastępca Nadleśniczego Nadleśnictwa Wisła 

„Dziękuję.” 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję. O głos prosi radny Hubert Kukuczka.” 

 

Radny Hubert Kukuczka 

„Ja króciutko z racji tego, że jako leśnik, jako radny nie będę zadawał pytań, bo 

powinienem na nie znać odpowiedź. Panie Nadleśniczy, bardzo dziękuję za tą 

prezentację w imieniu rady i w imieniu wszystkich też mieszkańców. I też podkreślę to, 

że przez cały rok staram się odpowiadać na pytania radnych z działki leśnej. Ile umiem, 

tyle odpowiem, resztę się dopytam. A też warto podkreślić, że historia tutaj gminy 

zawsze była na wysokim poziomie, jeśli chodzi o współpracę z lasami państwowymi. 

Ludzie nawet tutaj mówią, że Nadleśnictwo z gminą, zasfaltowali Trójwieś. I za to wam 

bardzo dziękujemy. Wszystkiego dobrego.” 

 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Dziękujemy bardzo tutaj za wszystkie wasze opinie i wasze głosy. Ja ze swojej strony 

również składam podziękowania. Oczywiście, jeżeli Pan ma taką ochotę, to zachęcamy 

do dalszego udziału w naszym spotkaniu, na naszej sesji, ale też zrozumiemy, jeżeli 

musi Pan nas opuścić ze związku z wykonywaniem swoich zobowiązań zawodowych. 

Także jeszcze raz Panu serdecznie dziękujemy. Ogłaszam 5 minut przerwy.”  

 

Sprawozdanie z działalności Nadleśnictwa Wisła za rok 2024 stanowi załącznik nr 

6 do niniejszego protokołu. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Paweł Kłopotowski – Zastępca Nadleśniczego Nadleśnictwa Wisła 

- Radny Władysław Małyjurek 

- Radny Bartłomiej Mucha 

- Kierownik Referatu UK Mirosław Książczyk 

- Radny Piotr Lipowski 

- Radna Ewa Macoszek-Dragon 

- Wójt Gminy Istebna Stanisław Legierski 
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- Radny Hubert Kukuczka 

 

 

PRZERWA W OBRADACH 

 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Witam po przerwie. Bardzo proszę o potwierdzenie kworum. Dziękuję, informuję, że 

liczba radnych się nie zmieniła. Z przyczyn wykonywania swoich obowiązków Pan 

Nadleśniczy i Pan Wójt musieli nas opuścić, ale dołączyła do nas Pani Sołtys wsi 

Istebna, Pani Barbara Juroszek, także witamy Panią serdecznie. Dziękujemy, że Pani do 

nas dołączyła.”  

 

 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Istebna 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Przechodzimy do punktu szóstego- podjęcie uchwał w sprawie i w podpunkcie „a”, w 

sprawie zmiany uchwały, w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Istebna. Bardzo proszę Panią Przewodniczącą Jadwigę Waszut.” 

Radna Jadwiga Waszut 

„Dziękuję bardzo, Pani Przewodnicząca, witam wszystkich. W tym podpunkcie wszystkie 

zmiany omówiła Pani Skarbnik, odpowiedziała na zadane pytania przez radnych. 

Obydwie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Dziękuję.” 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję bardzo. Pani przewodnicząca wniosku formalnego Pani nie składa. Dziękuję. 

Czy radni macie tutaj jeszcze w tym punkcie jakieś pytania? Nie widzę. Tak więc 

przystępujemy do głosowania. Proszę radnych o głosowanie. Dziękuję. Informuję, że 11 

radnych jest za podjęciem uchwały.” 

W dyskusji wzięli udział: 

- Radna Jadwiga Waszut 

- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Istebna 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
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Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Magdalena Gazur, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, Piotr Lipowski, Kazimierz 

Łacek, Ewa Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, Magdalena 

Mucha, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Damian Izba, Barbara Kubas, Agnieszka Sikora 

 

Uchwała nr XVIII/120/2025 Rady Gminy Istebna z dnia 29 kwietnia 2025 r. w 

sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Istebna stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

b) zmian budżetu Gminy Istebna na rok 2025 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Przechodzimy do punktu, podpunktu „b”, dotyczącego zmian budżetu Gminy Istebna na 

rok 2025. I tutaj również bardzo proszę Panią Przewodniczącą Komisji, Jadwigę 

Waszut.” 

Radna Jadwiga Waszut 

„Dziękuję bardzo. Również w tym punkcie Pani Skarbnik omówiła wszystkie zmiany i 

wszystkie wydatki, jakie są zaplanowane na ten rok. Przy tej okazji radni dopytali o 

dofinansowanie przydomowych oczyszczalni, gdyż tam pojawił się punkt na 

przygotowywanie dokumentacji co do składania wniosków na te przedsięwzięcia. Było to 

dokładnie omówione, gdyż będzie to obwarowane wieloma składowymi, które taki 

mieszkaniec będzie musiał spełnić. Także było to przedyskutowane. Radni dopytali też o 

wydatki na zakup agregatów do ujęć wodnych. Pan Kierownik Mirosław Książczyk 

powiedział, jak to wygląda, w jakim celu one będą wymieniane. Przy jednym z ujęć w 

ogóle nie było takiego agregatu. Przy pozostałych te agregaty są już bardzo 

wyeksploatowane. No i żeby uniknąć sytuacji, gdzie nagle się okaże, że agregat 

przestanie działać, były już tam zagospodarowane pieniążki na zakup takich agregatów. 

Dziękuję bardzo. Przepraszam, obydwie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. Dziękuję.” 
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Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca. Czy tutaj radni chcieliby jeszcze zabrać głos w 

tym podpunkcie? Nie widzę. Przechodzimy do głosowania. Proszę radnych o 

głosowanie. Dziękuję. Informuję, że 11 radnych jest za podjęciem uchwały.” 

W dyskusji wzięli udział: 

- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Radna Jadwiga Waszut 

Głosowano w sprawie: 

zmian budżetu Gminy Istebna na rok 2025 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Magdalena Gazur, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, Piotr Lipowski, Kazimierz 

Łacek, Ewa Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, Magdalena 

Mucha, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Damian Izba, Barbara Kubas, Agnieszka Sikora 

 

Uchwała nr XVIII/121/2025 Rady Gminy Istebna z dnia 29 kwietnia 2025 r. w 

sprawie zmian budżetu Gminy Istebna na rok 2025 stanowi załącznik nr 8 do 

niniejszego protokołu. 

 

c) ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

za rok od domku letniskowego na nieruchomości albo innej nieruchomości 

wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe oraz terminu, częstotliwości 

i trybu uiszczania tej opłaty 
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Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Przechodzimy do kolejnego podpunktu „c”. Ustalenie ryczałtowej stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi za rok od domku letniskowego na 

nieruchomości albo innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-

wypoczynkowe oraz terminu częstotliwości i trybu uiszczenia tej opłaty. Bardzo proszę 

Panią Przewodniczącą Komisji.”  

Radna Jadwiga Waszut 

„Dziękuję bardzo. W tym punkcie Pan Mirosław Książczyk przedstawił nowe stawki opłat 

za odbiór odpadów od domków letniskowych i jest to 316 zł na rok za odpady 

segregowane, 1264 zł za odpady niesegregowane. Stawka ta wynika z obwieszczenia 

prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 27 marca 2025 roku. Na jej wysokość 

ani Urząd Gminy, ani Rada nie ma wpływu. Dziękuję bardzo.” 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję. Czy radni chcecie jeszcze zabrać głos? Widzę, że do, o głos prosi radny 

Kazimierz Łacek.” 

Radny Kazimierz Łacek 

„Dziękuję Pani Przewodnicząca, witam wszystkich serdecznie. Ja chciałem podkreślić i 

powiedzieć dokładnie tak jak jest, czyli nie ma żadnych odpadów niesegregowanych na 

tych domkach, tak jak tutaj Pan Kierownik przekazał, wszystkie domki segregują, także 

możemy się im przypatrzeć, popatrzeć na ręce jako mieszkańcy, sąsiedzi, czy tak akurat 

się to dzieje, czy tak się to odbywa, bo jeden z radnych tutaj dawał nam informację, że 

on był osobiście świadkiem, jak widział, jak wszystko ładują do jednego. Także, a niby 

segregują. Także dziękuję bardzo.” 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję. Czy ktoś jeszcze z radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przechodzimy 

do głosowania. Bardzo proszę radnych o głosowanie. Dziękuję, informuję, że 11 radnych 

jest za przyjęciem, za podjęciem uchwały.” 

W dyskusji wzięli udział: 

- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Radna Jadwiga Waszut 

- Radny Kazimierz Łacek 

Głosowano w sprawie: 

ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi za rok 

od domku letniskowego na nieruchomości albo innej nieruchomości wykorzystywanej na 

cele rekreacyjno-wypoczynkowe oraz terminu, częstotliwości i trybu uiszczania tej opłaty 

Wyniki głosowania 
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ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Magdalena Gazur, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, Piotr Lipowski, Kazimierz 

Łacek, Ewa Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, Magdalena 

Mucha, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Damian Izba, Barbara Kubas, Agnieszka Sikora 

Uchwała nr XVIII/122/2025 Rady Gminy Istebna z dnia 29 kwietnia 2025 r. w 

sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi za rok od domku letniskowego na nieruchomości albo innej 

nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe oraz 

terminu, częstotliwości i trybu uiszczania tej opłaty stanowi załącznik nr 9 do 

niniejszego protokołu. 

 

d) uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych pomnika przyrody 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Przechodzimy do podpunktu „d”. Uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów 

pielęgnacyjnych Pomnika Przyrody. Bardzo proszę Pani Przewodnicząca.” 

Radna Jadwiga Waszut 

„Dziękuję bardzo. W tym podpunkcie zostało wyjaśnione, że nadzór prawny uchylił tę 

uchwałę do poprawki, było w paragrafie, był do poprawki był paragraf szósty, został on 

poprawiony i obydwie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały po poprawieniu. 

Dziękuję.” 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję bardzo. Czy radni chcieliby tutaj jeszcze zabrać głos w tej, przy tej uchwale? 

Nie widzę. Przechodzimy do głosowania. Bardzo proszę radnych o głosowanie. 

Dziękuję. Informuję, że 11 radnych jest za podjęciem uchwały.” 

W dyskusji wzięli udział: 

- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

- Radna Jadwiga Waszut 

Głosowano w sprawie: 

uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych pomnika przyrody 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Magdalena Gazur, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, Piotr Lipowski, Kazimierz 

Łacek, Ewa Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, Magdalena 

Mucha, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Damian Izba, Barbara Kubas, Agnieszka Sikora 

 

Uchwała nr XVIII/123/2025 Rady Gminy Istebna z dnia 29 kwietnia 2025 r. w 

sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych pomnika 

przyrody stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

e) określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu 

Strategii Rozwoju Gminy Istebna na lata 2025-2035 w tym trybu jej konsultacji 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Przechodzimy do kolejnego podpunktu „e”, w którym mamy określenia szczegółowego 

trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii rozwoju gminy Istebna na lata 

2025-2035 w tym trybie jej konsultacji… w tym trybu jej konsultacji. Bardzo proszę Pani 

Przewodnicząca Jadwiga Waszut.”  

Radna Jadwiga Waszut 

„Dziękuję bardzo. Poprzednia pierwotna uchwała została uchylona przez wojewodę. Po 

poprawieniu wszystkiego, co zostało wskazane przez wojewodę, uchwała, projekt 

uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez obydwie komisje. Dziękuję bardzo.” 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 
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„Dziękuję. Czy radni tutaj przy tej uchwale chcieliby zabrać głos? Bardzo proszę radny 

Piotr Lipowski.” 

Radny Piotr Lipowski 

„Dziękuję bardzo. Ja mam pytanie do Pani Wójt, bo tam jednym z punktów było 

spotkania z mieszkańcami. W jakiej formie mieszkańcy będą informowani, czy to będzie 

podzielone na sołectwa, żeby się z tymi mieszkańcami spotkać? Dziękuję bardzo.” 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję. Pani Wójt, bardzo proszę.” 

Klaudia Pasterny - Zastępca Wójta Gminy Istebna 

„Dzień dobry, witam wszystkich. Ten tryb będzie ustalany na dalszym etapie. My na 

razie procedujemy uchwałę, która określa nam tryb i harmonogram opracowywania 

strategii, tak. My jeszcze do opracowania strategii nie przystąpiliśmy, także dokładnie i 

szczegółowo zostanie to ustalone na późniejszym etapie.” 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję bardzo. Czy ktoś z radnych jeszcze chce zabrać głos? Nie widzę. 

Przystępujemy do głosowania. Proszę radnych o głosowanie. Dziękuję. Informuję, że 11 

radnych jest za podjęciem uchwały.” 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Radna Jadwiga Waszut 

- Radny Piotr Lipowski 

- Zastępca Wójta Klaudia Pasterny 

Głosowano w sprawie: 

określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu Strategii 

Rozwoju Gminy Istebna na lata 2025-2035 w tym trybu jej konsultacji 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Magdalena Gazur, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, Piotr Lipowski, Kazimierz 

Łacek, Ewa Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, Magdalena 

Mucha, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

PRZECIW (0) 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Damian Izba, Barbara Kubas, Agnieszka Sikora 

Uchwała nr XVIII/124/2025 Rady Gminy Istebna z dnia 29 kwietnia 2025 r. w 

sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu 

Strategii Rozwoju Gminy Istebna na lata 2025-2035 w tym trybu jej konsultacji 

stanowi załącznik  nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

f) rozpatrzenia wniosku Rady Miejskiej w Bielsku-Białej 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Przechodzimy do kolejnego podpunktu „f”, w którym mamy rozpatrzenie wniosku Rady 

Miejskiej w Bielsku-Białej. Bardzo proszę Pani Przewodnicząca Jadwiga Waszut.”  

Radna Jadwiga Waszut 

„Dziękuję bardzo. Wpłynął wniosek Rady Miejskiej w Bielsku-Białej o wsparcie inicjatywy 

utworzenia województwa podbeskidzkiego. Na Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

komisja ustaliła, że jest zbyt mało danych, właściwie nie ma żadnych danych co do 

zasadności tworzenia tego województwa, co do kosztów, nie było żadnych konsultacji 

społecznych, dlatego uznała wniosek za bezzasadny. Dziękuję bardzo.” 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję, ja tylko tutaj uzupełnię, że po prostu może nie, też i bezzasadny, ale nie 

mający pokrycia ten wniosek i my tutaj nie widzimy na chwilę obecną takiej potrzeby czy 

celowości tego, że żeby powstało takie województwo. Czy radni chcieliby jeszcze zabrać 

głos tutaj w tym, w tym temacie? Nie widzę, przystępujemy do głosowania. Proszę 

radnych o głosowanie. Dziękuję, informuję, że 11 radnych jest za podjęciem uchwały.” 

W dyskusji wzięli udział: 

- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Radna Jadwiga Waszut 

 

Głosowano w sprawie: 

rozpatrzenia wniosku Rady Miejskiej w Bielsku-Białej 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
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Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Magdalena Gazur, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, Piotr Lipowski, Kazimierz 

Łacek, Ewa Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, Magdalena 

Mucha, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Damian Izba, Barbara Kubas, Agnieszka Sikora 

 

Uchwała nr XVIII/125/2025 Rady Gminy Istebna z dnia 29 kwietnia 2025 r. w 

sprawie rozpatrzenia wniosku Rady Miejskiej w Bielsku-Białej stanowi załącznik  

nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

g) rozpatrzenia petycji Ogólnopolskiego Zrzeszenia Sędziów AEQUITAS 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Przechodzimy do kolejnego podpunktu „g”, w którym mamy rozpatrzenie petycji 

Ogólnopolskiego Zrzeszenia Sędziów AEQUITAS. Bardzo proszę Pani Przewodnicząca 

Jadwiga Waszut.”  

Radna Jadwiga Waszut 

„Dziękuję bardzo. Również w tym podpunkcie Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 

stwierdziła, że nie jesteśmy kompetentni do tego, aby odnosić się do rozwiązań władzy 

sądowniczej. I co, bezzasadny wniosek. I nie mamy takiej kompetencji, żeby odnosić się 

do takiego, do takiej petycji. Dziękuję bardzo.” 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję. I oczywiście Pani Przewodnicząca, obie komisje pozytywnie zaopiniowały tę, 

tą uchwałę, tak?” 

 

Radna Jadwiga Waszut 

„Przepraszam bardzo, dziękuję za sprostowanie. Obydwie komisje pozytywnie 

zaopiniowały ten projekt.” 

 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 
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„Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca. Czy radni chcecie jeszcze tutaj zabrać głos w 

tym temacie? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Proszę radnych o oddanie 

głosu. Dziękuję, informuję, że 11 radnych jest za podjęciem uchwały.” 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Radna Jadwiga Waszut 

 

Głosowano w sprawie: 

rozpatrzenia petycji Ogólnopolskiego Zrzeszenia Sędziów AEQUITAS 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Magdalena Gazur, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, Piotr Lipowski, Kazimierz 

Łacek, Ewa Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, Magdalena 

Mucha, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Damian Izba, Barbara Kubas, Agnieszka Sikora 

 

Uchwała nr XVIII/126/2025 Rady Gminy Istebna z dnia 29 kwietnia 2025 r. w 

sprawie rozpatrzenia petycji Ogólnopolskiego Zrzeszenia Sędziów AEQUITAS 

stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

 

h) zajęcia stanowiska dotyczącego podjęcia działań mających na celu utrzymanie 

dotychczasowej liczby dwóch godzin lekcji religii w planie zajęć szkolnych 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Przechodzimy do kolejnego podpunktu „h”, dotyczącego zajęcia stanowiska, 

dotyczącego podjęcia działań mających na celu utrzymanie dotychczasowej liczby 
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dwóch godzin lekcji religii w planie zajęć szkolnych. Bardzo proszę Pani 

Przewodnicząca.”  

Radna Jadwiga Waszut 

„Dziękuję bardzo. Taki wniosek wpłynął po raz drugi do Rady Gminy Istebna i tak jak 

poprzedni, Rada, Komisja przekazuje według właściwości do Wójta Gminy Istebna. 

Dziękuję. Obydwie komisje pozytywnie zaopiniowały ten wniosek. Dziękuję.” 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję bardzo. Ja tutaj jeszcze tylko dodam, że podejmując tą uchwałę kontynuujemy 

procedurę, która jest przy okazji właśnie napływu wniosków do Rady Gminy Istebna, 

one przechodzą swoją procedurę poprzez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji, później 

przez Radę Gminy Istebna na sesji, a następnie Wójt, jako że to jest organ wykonawczy 

tutaj, po prostu dalej będzie procedował tą uchwałę, ten wniosek. I również na komisji 

dyskutowaliśmy w temacie, że takie spotkanie, o które już wcześniej zabiegał ksiądz 

dziekan, odbędzie się w maju. Także tutaj będzie na pewno szeroko dyskutowana ta 

kwestia, a ta uchwała, którą dzisiaj podejmujemy, po prostu to jest kolejność procedury 

wniosku, który wpłynął do Rady Gminy. Czy radni macie jeszcze jakieś tutaj pytania w 

tym temacie? Proszę radny Władysław Małyjurek.”  

Radny Władysław Małyjurek 

„Dziękuję Pani Przewodnicząca. W tej kwestii tych dwóch godzin religii, no troszeczkę 

myśmy tu radni z naszego koła zaniepokojeni, że dopiero się to spotkanie odbędzie w 

maju, że może się okazać, że mogło to spotkanie, będzie już za późno, że mogło być 

miesiąc prędzej, także, no ale Wójt tu obiecał, że będzie to spotkanie w maju, także 

przychodzimy wszyscy na to spotkanie. Dziękuję bardzo.” 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Radny Władysławie, tutaj mówiliśmy o tym, że tutaj gdzieś tam ten czas nie ma dla nas 

wpływu, bo plany, które są od września, które są narzucane ustawowo jako Urząd 

Gminy, organ nadzorujący szkolnictwo, wszystko, że tak powiem, wykonuje zgodnie z 

czasem. A tutaj kwestia tych dwóch lekcji religii, to o czym żeśmy też wczoraj mówili, 

ona jest tak jakby kwestią dodatkową. I ona tak na dobrą sprawę w tych planach na 

wrzesień się nie może znaleźć. Więc tutaj, tak jak już to też wiele razy zostało 

powiedziane ze strony urzędu Wójta czy Pani Wicewójt, na chwilę obecną Urząd Gminy 

szuka rozwiązania, z którego można by było skorzystać. I w momencie skompletowania 

tych wszystkich informacji, które mogą dotyczyć tej dodatkowej lekcji religii, w tym 

momencie dopiero będzie można było podjąć merytoryczną rozmowę i dyskusję, i 

poszukać rozwiązania. Także uważam, że lepiej się dobrze do tego przygotować niż 

próbować jakimiś małymi spotkaniami gdybać, a co by było gdyby. A tak jak już 

będziemy mieć konkrety na stole, wtedy wszyscy, tak jak tu siedzimy, myślę, bo radni 

żywotni, jesteśmy tym też zainteresowani, weźmiemy udział w tym spotkaniu i będziemy 
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mogli precyzyjnie dyskutować nad rozwiązaniem, jakie ewentualnie moglibyśmy 

wprowadzić. Czy Pani Wójt chciałaby jeszcze coś dodać? Bardzo proszę Pani 

Wicewójt.” 

Klaudia Pasterny - Zastępca Wójta Gminy Istebna 

„Ja chciałam tylko powiedzieć, że serdecznie zapraszam na spotkanie to będzie miejsce 

i czas, żeby dyskutować i wyczerpać temat, i wierzę w to, że na pewno znajdziemy 

wspólnie jakieś dobre rozwiązanie. Dziękuję.” 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję. Bardzo proszę radny Kazimierz Łacek.” 

Radny Kazimierz Łacek 

„Dziękuję Pani Przewodnicząca. Ja tylko chciałem tutaj uzupełnić, dlaczego jesteśmy 

tak zaniepokojeni, bo arkusze organizacyjne w szkołach muszą być zrobione do końca 

kwietnia i dlatego my byliśmy tacy zniecierpliwieni, ale zostało to tu przedstawione, 

wyjaśnione i wiemy, że do końca maja, pod koniec maja to spotkanie się odbędzie i 

będziemy dyskutować, no i wszyscy chcemy, żeby ta religia była, także zobaczymy, czy 

się nam to uda, czy nie. Dziękuję bardzo.”  

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję. Czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? Nie widzę. Przystępujemy do 

głosowania. Proszę radnych o oddanie głosu. Dziękuję, informuję, że 11 radnych jest za 

podjęciem uchwały.” 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Radna Jadwiga Waszut 

- Radny Władysław Małyjurek 

- Zastępca Wójta Klaudia Pasterny 

- Radny Kazimierz Łacek 

Głosowano w sprawie: 

zajęcia stanowiska dotyczącego podjęcia działań mających na celu utrzymanie 

dotychczasowej liczby dwóch godzin lekcji religii w planie zajęć szkolnych 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 
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Magdalena Gazur, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, Piotr Lipowski, Kazimierz 

Łacek, Ewa Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, Magdalena 

Mucha, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Damian Izba, Barbara Kubas, Agnieszka Sikora 

 

Uchwała nr XVIII/127/2025 Rady Gminy Istebna z dnia 29 kwietnia 2025 r. w 

sprawie zajęcia stanowiska dotyczącego podjęcia działań mających na celu 

utrzymanie dotychczasowej liczby dwóch godzin lekcji religii w planie zajęć 

szkolnych stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

 

i) określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych 

usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych 

warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich 

pobierania oraz szczegółowych warunków przyznawania usług sąsiedzkich, 

wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich oraz sposobu rozliczania wykonywania 

takich usług 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Przechodzimy do kolejnego podpunktu „i”, określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia 

od opłat, jak również trybu ich pobierania oraz szczegółów, szczegółowych warunków 

przyznawania usług sąsiedzkich, wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich oraz sposobu 

rozliczania wykonywania takich usług. Bardzo proszę Pani Przewodnicząca.”  

Radna Jadwiga Waszut 

„Dziękuję bardzo. Ja bym prosiła Panią Kierownik, Panią Barbarę Sikorę o 

przedstawienie tych poprawek. Dziękuję.” 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Bardzo proszę Pani Basiu, pokrótce.” 
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Kierownik GOPS Barbara Sikora 

„Dzień dobry, witam wszystkich. Zgodnie z wytycznymi nadzoru zmieniliśmy dwa punkty 

i dodaliśmy jeden punkt, którego nie było w uprzednim, w projekcie uchwały. I ten punkt, 

którego nie było, to jest dokładna odpłatność, czyli chodzi o paragraf piąty. Opłaty za 

usługi będą uiszczane w następnym miesiącu kalendarzowym po wykonaniu usługi na 

rachunek bankowy Gminy Istebna lub bezpośrednio w kasie Urzędu Gminy Istebna. 

Tego punktu zabrakło. Został on uzupełniony, jak również został zmieniony w paragrafie 

trzecim, punkt trzeci, mieliśmy tam częściową odpłatność, a teraz jest, ustala się 

następujące zasady odpłatności. To zgodnie z tymi wskazówkami zostało zmienione i 

zostały też usunięte wiersz ostatni, gdzie było powyżej 400% odpłatności, ponieważ to 

samo było zawarte w treści punktu drugiego. Więc to wszystko zostało uzupełnione. 

Dziękuję ślicznie.” 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję bardzo. Proszę Pani Przewodnicząca Jadwiga Waszut.” 

Radna Jadwiga Waszut 

„Dziękuję bardzo i po tych wyjaśnieniach Pani Kierownik tutaj obydwie komisje 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Dziękuję.” 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję bardzo. Czy radni macie tu jeszcze jakieś pytania? Chcecie zabrać głos w tym 

podpunkcie? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Proszę radnych o oddanie głosu. 

Dziękuję, informuję, że 11 radnych jest za podjęciem uchwały.” 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Radna Jadwiga Waszut 

- Kierownik GOPS Barbara Sikora 

Głosowano w sprawie: 

określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 

specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych 

dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania oraz szczegółowych 

warunków przyznawania usług sąsiedzkich, wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich oraz 

sposobu rozliczania wykonywania takich usług 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
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Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Magdalena Gazur, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, Piotr Lipowski, Kazimierz 

Łacek, Ewa Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, Magdalena 

Mucha, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Damian Izba, Barbara Kubas, Agnieszka Sikora 

Uchwała nr XVIII/128/2025 Rady Gminy Istebna z dnia 29 kwietnia 2025 r. w 

sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, 

oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, 

jak również trybu ich pobierania oraz szczegółowych warunków przyznawania 

usług sąsiedzkich, wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich oraz sposobu rozliczania 

wykonywania takich usług stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

 

j) zmiany Uchwały Nr IX/49/2024 Rady Gminy Istebna z dnia 31 października 2024 r. 

w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych dla 

Przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy 

Istebna 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Przechodzimy do kolejnego podpunktu „j”, w sprawie zmiany uchwały nr IX/49/2024 

Rady Gminy Istebna z dnia 31 października 2024 roku w sprawie ustalenia wysokości 

diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych dla przewodniczących organów 

wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy Istebna. Bardzo proszę Pani 

Przewodnicząca.” 

Radna Jadwiga Waszut 

„Dziękuję bardzo. I w tym punkcie zostały szczegółowo omówione te zasady, zostały 

omówione diety dla sołtysów. Obydwie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. Dziękuję.” 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 
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„Dziękuję bardzo. Tutaj zostały zaktualizowane wszystkie dane, tak żeby było jasne i 

klarowne to, w jaki sposób przysługuje zwrot podróży służbowych, zwrot kosztów za 

podróże służbowe. Czy radni chcieliby jeszcze zabrać głos w tym podpunkcie? Nie 

widzę. Przechodzimy do głosowania. Proszę radnych o oddanie głosu. Dziękuję, 

informuję, że 11 radnych jest za podjęciem uchwały.”  

W dyskusji wzięli udział: 

- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Radna Jadwiga Waszut 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Uchwały Nr IX/49/2024 Rady Gminy Istebna z dnia 31 października 2024 r. w 

sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych dla 

Przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy Istebna 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Magdalena Gazur, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, Piotr Lipowski, Kazimierz 

Łacek, Ewa Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, Magdalena 

Mucha, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Damian Izba, Barbara Kubas, Agnieszka Sikora 

Uchwała nr XVIII/129/2025 Rady Gminy Istebna z dnia 29 kwietnia 2025 r. w 

sprawie zmiany Uchwały Nr IX/49/2024 Rady Gminy Istebna z dnia 31 października 

2024 r. w sprawie ustalenia wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży 

służbowych dla Przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych Gminy Istebna stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

 

k) przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach, 

wraz z odpowiedzią na skargę 
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Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Kolejny podpunkt „k” dotyczy przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Gliwicach wraz z odpowiedzią na skargę. I tutaj zanim oddam głos 

Pani Przewodniczącej, poproszę Panią Monikę, bo ona ten temat prowadzi, żeby 

pokrótce nam go jeszcze przypomniała.” 

Monika Kukuczka – Kierownik Referatu GP 

„Dzień dobry, witam wszystkich Państwa. W dniu 22 kwietnia 2025 roku do Urzędu 

Gminy w Istebnej wpłynęła skarga Wojewody Śląskiego na uchwalony 3 kwietnia 2024 

roku miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego obejmujący obszar wsi 

Koniaków, część A, teren Ochodzitej oraz Koczy Zamek. I tutaj w terminie 30 dni mamy 

czas, żeby przygotować odpowiedź na skargę oraz przekazać wraz z aktami sprawy do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego, który tam już się później zajmie tą sprawą. I 

właśnie dzisiaj w formie uchwały, którą Państwo będą teraz za chwilkę podejmować, 

powierza się to Wójtowi Gminy Istebna. Dziękuję bardzo.”  

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję bardzo Pani Moniko. Bardzo proszę Pani Przewodnicząca Jadwiga Waszut.” 

Radna Jadwiga Waszut 

„Dziękuję i również po tych wyjaśnieniach Pani Moniki na wczorajszym posiedzeniu 

komisji obydwie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Dziękuję.”  

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję bardzo. Czy radni chcecie zabrać jeszcze głos w tym punkcie? Nie widzę. 

Przechodzimy do głosowania. Proszę radnych o oddanie głosu. Dziękuję, informuję, że 

11 radnych jest za podjęciem uchwały. Wyczerpaliśmy punkt związany z podjęciem 

uchwał.” 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Kierownik Referatu GP Monika Kukuczka 

- Radna Jadwiga Waszut 

- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

 

Głosowano w sprawie: 

przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach, wraz z 

odpowiedzią na skargę 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
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Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Magdalena Gazur, Hubert Kukuczka, Elżbieta Legierska, Piotr Lipowski, Kazimierz 

Łacek, Ewa Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, Magdalena 

Mucha, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) 

Damian Izba, Barbara Kubas, Agnieszka Sikora 

Uchwała nr XVIII/130/2025 Rady Gminy Istebna z dnia 29 kwietnia 2025 r. w 

sprawie przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w 

Gliwicach, wraz z odpowiedzią na skargę stanowi załącznik nr 17 do niniejszego 

protokołu. 

 

7. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Przechodzimy do kolejnego punktu siódmego. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

Informuję, że jeszcze dzisiaj wpłynęły, już tu Państwu o tym powiem, żeby to się gdzieś 

nie zapodziało, wpłynęła interpelacja i zapytanie radnej Ewy Macoszek-Dragon. Tutaj są 

dwie kwestie przytoczone związane z stanem dróg we wsi Koniaków w przysiółku 

Cisowe. Tutaj chodzi o dwie drogi, także tą interpelację, ta interpelacja i to zapytanie 

zostaną złożone. I tam w tym terminie udzielona odpowiedź ze strony Urzędu.”  

W dyskusji wzięli udział: 

- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

 

8. Sprawy bieżące, wolne wnioski i informacje. 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Przechodzimy do kolejnego punktu ósmego. Sprawy bieżące, wolne wnioski i 

informacje. Tutaj w tym punkcie mamy załączone zawiadomienia i rozstrzygnięcia 

dotyczące uchwał, które żeśmy już uchwalili, które tam zostały poprawione według tych 

wskazań ze strony nadzoru prawnego. Także myślę, że to już zostanie skompletowane i 

zostanie to wszystko już zatwierdzone, i uchwały wejdą w życie. Oczywiście jak zawsze 

proszę zgłaszać się radnych do dyskusji. Jeżeli macie tutaj w tym punkcie, chcecie 
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zabrać głos, macie jakieś sprawy, również bardzo proszę pamiętajcie o tych 

mikrofonach, żeby ich wyłączać, bo jednak bardzo mocno ściągają pogłosy, które są 

obok. Także jeżeli macie tutaj Państwo jakieś sprawy, pytania, to proszę o zgłaszanie 

się. Proszę radny Piotr Lipowski.” 

Radny Piotr Lipowski 

„Dziękuję bardzo Pani przewodnicząca. Ja mam dwa pytania do Pana Kierownika, bo 

wczoraj mi to umkło. Od mieszkańców dostałem zawiadomienie, że tam jest, gdzie był 

drugi etap drogi na Zaolzie jest tam podpłukany cały brzeg tam z tymi kamieniami jest 

nawis, te kamienie ponoć wiszą tam w powietrzu. Trzeba by to tam sprawdzić. Ja tam 

osobiście nie byłem, także jak pojadę dzisiaj, tam zobaczę. I druga sprawa też, te 

zapytania, tam jest podjazd, do linii się to nazywa, pod samą szkołą. Tam to jest cały 

czas, w taki wypłukany, tam się nie idzie po prostu minąć już, jak się rano, jak jadą do 

szkoły rodzice i z góry się jedzie do pracy, no to jest tam problem z tym. Dziękuję 

bardzo.” 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję. Pan Kierownik sobie wszystko zanotował i to sobie sprawdzi, także 

dziękujemy Panie Piotrze. O głos prosi radny Władysław Małyjurek.”  

Radny Władysław Małyjurek 

„Dziękuję bardzo. Do Pani Wójt, bo takie różne głosy chodzą, żeby Pani to wyjaśniła. 

Chodzi o kierowniczkę GOK-u, nie? Że po prostu została zurlopowana i jaki był powód 

tego urlopowania, żeby to Pani publicznie wyjaśniła. Dziękuję bardzo. Jeszcze bym 

prosił, może kogoś z kierownictwa GOK-u by można było zaprosić na salę. Teraz, tak 

bym miał parę pytań. Dziękuję.” 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Proszę Panie, Panie Hubercie. Bardzo proszę Pani Wicewójt.” 

Klaudia Pasterny - Zastępca Wójta Gminy Istebna 

„Ja przyznam, nie czuję się tutaj kompetentna, nie nadzoruję jakby Gminnego Ośrodka 

Kultury, także nie, nie znam szczegółów, ale oddam głos Pani Sekretarz. Wiem, że na 

pewno jest zorientowana.”  

Grażyna Szalbot – Sekretarz Gminy Istebna 

„Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, urlop wypoczynkowy jest przywilejem pracownika, 

ale wiąże się też jego wykorzystywanie, wiąże się też z przestrzeganiem pewnych 

przepisów. I w każdym roku kalendarzowym pracownik w zależności od 

przepracowanego i udokumentowanego stażu pracy dysponuje urlopem 

wypoczynkowym w ilości odpowiednio dni, 20 czy 26. I ten urlop powinien być 

wykorzystany w danym roku kalendarzowym. Jeżeli z różnych względów urlop nie jest 

wykorzystany w danym roku, to według obecnie obowiązujących przepisów jest czas na 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

wykorzystanie tego urlopu do końca września następnego roku. Czyli za rok poprzedni 

możemy urlop wykorzystać do końca września. I takie są przepisy. Staramy się tego 

pilnować. No w różnych sytuacjach zdarza się, choć nie powinno, że ten urlop jeszcze z 

poprzedniego roku zostaje niewykorzystany. W związku z tym, że Pani Dyrektor kończy 

się kadencja końcem czerwca, a urlop zaległy był niewykorzystany, po uzgodnieniu z 

Panią Dyrektor, bo to nie było jakoś jednostronnie narzucone, sytuacja miała miejsce w 

gabinecie Pana Wójta, przy obecności Pana Wójta, Pani Dyrektor. Uzgodniliśmy, że 

Pani Dyrektor, zresztą sama się zobowiązała, że odbierze ten zaległy urlop w ilości, 

jakiej jest to możliwe do końca obowiązywania umowy. I tyle, dziękuję.”  

Radny Władysław Małyjurek 

„Dziękuję bardzo, Pani Sekretarz. Dziękuję. Witam Panią Kierownik.” 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję, momencik Panie radny. Ja pozwolę sobie przywitać Panią Kierownik, Panią 

Ewę Cudzich. I teraz Pan radny Władysław Małyjurek miał. Panie radny, moja prośba, 

proszę się jeszcze raz zgłosić, żebym mogła Panu udzielić głosu, żeby było widać, że 

Pan, że to Pan przemawia. I żebyśmy to mieli tak klarowne. O, dziękuję. I już Panu 

udzielam głosu, proszę bardzo.” 

Radny Władysław Małyjurek 

„Dziękuję bardzo. Witam Panią Kierownik. Chciałem dopytać, chodzi mi o ten budynek 

na Jasnowicach. On jest w zarządzaniu GOK-u, czy jak to wygląda? Czy sprawujecie wy 

tam bezpośredni nadzór nad tym budynkiem?” 

Ewa Cudzich - Kierownik Działu Promocji w GOK  

„Dzień dobry Państwu. Tak, nadzór nad budynkiem jest sprawowany przez Gminny 

Ośrodek Kultury i tam są wykonywane również bieżące takie działania techniczne na 

zewnątrz, ale też z tego co tutaj Pan Jacek Kohut, który głównie jest odpowiedzialny za 

funkcjonowanie tamtej przestrzeni, raz, dwa razy w tygodniu przejeżdża i dozoruje tamto 

wnętrze. Obecnie jeszcze jest trwałość projektu, ale te elementy, które wymagają 

przeniesienia, myślę, że niezbędnego są to instrumenty, niebawem zostaną też 

przetransportowane tutaj do Gminnego Ośrodka Kultury celem zabezpieczenia, dlatego, 

że tam też jest wilgoć, co wpływa negatywnie na to doposażenie, głównie tutaj chodzi o 

instrumenty, które będą niestety, ale po tym czasie bytowania w tamtej przestrzeni 

wymagały również zabezpieczenia, konserwacji, mówię tutaj o przede wszystkim tych 

instrumentach strunowych. Także to jest w toku, tam jest też w doposażeniu taka szafa, 

która wokół to też gdzieś się przewijało już, myślę na spotkaniach ta informacja. która 

jest przestrzenna, w której jest ona taką szafą ekspozycyjną. I ona też będzie wymagała 

trochę przebudowy, dlatego że nie ma gdzie jej umieścić centralnie, myślę tutaj o 

korytarzu, tylko musi być, mówiąc kolokwialnie, przytulona gdzieś do ściany, ale to też 

będzie wykonane. I ja myślę, że uda się to jeszcze w maju w całości tutaj 
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przetransportować. Więc też część ekspozycji zostanie tutaj pokazana, czy ulokowana 

w salach Gminnego Ośrodka Kultury. Więc na tę chwilę tylko takie informacje, ale te 

techniczne rzeczy, również opłaty bieżące, bo tam też są kwestie ogrzewania, też 

kwestie prądu, również opłata podatku, który, żebym tutaj nie przestrzeliła, ale to jest 

około 20 tysięcy, Gminny Ośrodek Kultury odprowadza ze swojego budżetu również za 

ten budynek.” 

Radny Władysław Małyjurek 

„Dziękuję. Pani Kierownik, ja właśnie chcę podjąć taką kwestię. Czy jest możliwość 

jeszcze tam organizacji jakiejś wystawy, czy jakiejś imprezy, bo ten budynek jest po 

prostu wskazany, że muszą się tam odbywać jakieś, jakaś działalność kulturalna. Jeżeli 

my tam, jak Gminny Ośrodek Kultury nie zorganizuje tam nic, żadnej wystawy, żadnej 

imprezy, czy tam czegoś, to my możemy ten budynek stracić. Nie wiem, czy ma Pani też 

w tym względzie wiadomość, bo w tym roku tam nie było żadnej imprezy jeszcze.” 

Ewa Cudzich - Kierownik Działu Promocji w GOK  

„I na pewno też nie będzie.” 

Radny Władysław Małyjurek 

„Nie będzie. Także martwi mnie to, bo na koniec roku może się okazać, że starosta 

powiatowy, wystąpi, że ten budynek nam zabiera, bo nie ma tam żadnej działalności 

kulturalnej, także to mnie niepokoi. Czy ja uważam, że można byłoby, czy była w ogóle 

jakaś możliwość tam z czegoś zorganizowania w tym budynku, czy nie, czy nie ma takiej 

możliwości?” 

Ewa Cudzich - Kierownik Działu Promocji w GOK 

„To już są myślę dosyć szczegółowe informacje i będę się myślę posiłkowała tutaj też 

Panem Mirosławem, który myślę, że ma bardziej szczegółową wiedzę w tym temacie. 

Na tę chwilę też patrząc na zaplanowany budżet i działania bieżące, nie przewidują tam 

żadnych wydarzeń kulturalnych, więc tutaj w tej kwestii na pewno nie. Jeśli byłaby 

potrzeba jakiegoś bardziej dogłębnego przekazania Państwu informacji, to jestem w 

stanie to przygotować, więc na tę chwilę to jest, na tym się, że tak powiem kończy moja 

wiedza. Oczywiście jest jeszcze trwałość projektu, która obliguje do tego, że budynek 

musi zostać utrzymany, więc o dalszych losach na pewno będą decyzje padały, myślę 

przy okazji również kolejnych Państwa spotkań i wtedy będę mogła bardziej 

szczegółowo odnieść się do tematu.”  

Radny Władysław Małyjurek 

„Także Pani Kierownik, chodzi tak, ten sprzęt muzyczny zostanie zabezpieczony.” 

Ewa Cudzich - Kierownik Działu Promocji w GOK 

„Zostanie zabezpieczony, tak.” 

Radny Władysław Małyjurek 
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„Tak, chodziło o to, bo tam jest, bo tam było włożone 200 tysięcy złotych.” 

Ewa Cudzich - Kierownik Działu Promocji w GOK 

„Tak, tam są również mapy, opisy i te wszystkie elementy muszą zostać przeniesione.” 

Radny Władysław Małyjurek 

„Nie doszło do zniszczenia tego, bo to na końcu są duże pieniądze. To dziękuję Pani 

Kierownik to zapytanie do Pani Wójt. No Pani Wójt, to jak my na ten budynek będziemy 

zaopatrywać? My go możemy utracić w tym roku, jeżeli tam nie będzie nic 

zorganizowane. Bo starosta Cieszyński może wystąpić i może nam ten budynek po 

prostu jakby skasować. Dziękuję.” 

 

Klaudia Pasterny - Zastępca Wójta Gminy Istebna 

„Ja myślę, że musielibyśmy wrócić do zapisów, tak, decyzji, którą został nam ten 

budynek powierzony. Jeżeli państwo macie taką potrzebę, to przygotujemy te materiały. 

Natomiast na ten moment w mojej ocenie w ogóle nie ma takiego ryzyka, ale do 

uzupełnienia może poproszę Pana Kierownika Kawuloka, dobrze?”  

Mirosław Kawulok – Kierownik Referatu RI 

„Witam serdecznie. Myślę, że tu na razie nie ma obaw, żebyśmy ten budynek stracili. Tu 

mogę powiedzieć. Jest zapis zgodnie z aktem notarialnym, co tam możemy zrobić. I na 

ten cel jest on zapotrzebowany, tak? Czyli tutaj kultura. Myśmy też tam rozszerzyli zapis. 

Zostało wystosowane pismo do starostwa. Na razie na dzień dzisiejszy nie mamy 

jeszcze odpowiedzi, ale tak jak Pani Wójt tutaj powiedziała, jeżeli państwo będą chcieli, 

to zapraszam do urzędu. Dobrze?” 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję. Dziękuję bardzo. Czy macie tutaj jeszcze Państwo jakieś, czy Państwo radni, 

czy goście, którzy są na naszym posiedzeniu? O, jest tu jeszcze radny Władysław 

Małyjurek.”  

Radny Władysław Małyjurek 

„Dziękuję. Pytanie do Pana Mirka Kawuloka. Jak zawsze cały czas atak chodzi w tą 

drogę do Łodewsza. Jak tam będzie to szansa na ten rok? Jak to tam wygląda? Jakby 

Pan Kierownik to jeszcze mógł objaśnić. Dziękuję.” 

Mirosław Kawulok – Kierownik Referatu RI 

„Jeszcze raz witam. Tak jakśmy rozmawiali, my przygotowujemy dokumentację 

kosztorysową związaną z remontem tej drogi. Zobaczymy ile wyjdzie, ile wyjdzie 

kosztorys i tak jak powiedzieliśmy, tutaj Pan Wójt zadeklarował, że to jest jak gdyby 

priorytetowa droga w Jaworzynce, więc ona będzie wyremontowana w tym roku. 

Dziękuję.” 

Radny Władysław Małyjurek 
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„Dziękuję. Jeszcze jedno, Panie Mirku pytanie w sprawie tego oświetlenia Łackami, 

Kopanicami. No myśmy z radnym Kazikiem pozbierali podpisy, także mieszkańcy są 

bardzo tym zainteresowani. Wszyscy tam wyrażają, w razie budowy wszyscy wyrażają 

zgodę na postawienie słupów, także żaden z mieszkańców tam koło drogi, której 

mieszka nie wyraził sprzeciwu, wręcz po prostu są niesamowicie za tym i jeszcze każdy, 

jeszcze było pytanie, czy będzie możliwość poszerzenia tej drogi w przyszłości, nie? 

Jest tam droga wąska, nie ma chodnika, nie ma nic. I tak myśmy się pytali z Kazikiem, 

no a w razie czego jakby się znalazły fundusze, tą drogę poszerzyć, no trzeba, każdy by 

musiał troszeczkę jakby ze swojego gruntu po prostu zrezygnować. No i o dziwo byliśmy 

zaskoczeni. Wszyscy, była odpowiedź, żadnych problemów nie będziemy robić. Także 

chciałbym się w sprawie tego oświetlenia Panie Kierownik ujął. Jakby to wyglądało? 

Dziękuję.”  

Mirosław Kawulok – Kierownik Referatu RI 

„Więc jeżeli chodzi o oświetlenie, na dzisiejszej sesji były jak gdyby uchwalone 

dodatkowe środki związane z nowym zadaniem tutaj, przejściem dwóch, przejściem z 

oświetleniem nad przejściami dla pieszych, to mówimy pierwsze przejście to jest przy 

szkole tutaj na Dzielcu, drugie to będziemy chcieli zrobić, też doświetlić przejście na 

Beskidzie. Pierwsze jest podyktowane tym, że akurat wpłynęło do gminy pismo z 

powiatowego, z policji, tutaj z Pogwizdowa, więc to jest jak gdyby nakaz, może nakaz, 

tak brzydko powiedziane, ale prośba, żeby to wykonać, żeby po prostu poprawić 

bezpieczeństwo na tym przejściu. Drugie przejście na w Koniach, na Beskidzie. Mam 

nadzieję, że starczy nam tych 50 tysięcy na ewentualne projekty plus uzgodnienia z 

Zarządem Dróg Wojewódzkich, żeby po prostu w tym roku chociaż zrobić jedno, 

doświetlić jedno przejście, czyli tutaj mówimy o tym Dzielcu, bo to jest jak gdyby 

priorytet. Jeżeli chodzi o oświetlenie na tym odcinku w Centrum-Czadeczka, myślę, że 

będzie możliwość ewentualnie utworzyć nowego zadania. Nie mówię, że to będzie za 

miesiąc, nie mówię, że to będzie za dwa. Myślę, że może do budżetu na przyszły rok 

takie zadanie na pewno zrobić, żeby po prostu, są teraz jak gdyby możliwości złożenia 

takiego dofinansowania, w tym przypadku mówimy o przejściu, pokazał się program, i 

jest możliwość doświetlenia przejść dla pieszych, więc tutaj na pewno będziemy tutaj 

składać jakiś wniosek, ale wiadomo, najpierw musimy opracować dokumentację, więc tu 

w tym przypadku, tak jak powiedziałem, to zadanie i ten, jak gdyby, priorytet. A jeżeli 

chodzi o to drugie zadanie, oświetlenie w Jaworzynce, fajnie, że ludzie są chętni. Myślę, 

że jeżeli coś, no to do budżetu na przyszły rok, myślę, że takie zadanie zostanie 

zabezpieczone, a jeżeli chodzi też o poszerzenie drogi Czadeczka, tutaj centrum, myślę, 

że powiem tak, są różne zadania. Ta droga tam jest najbardziej uczęszczaną drogą, bo 

wiemy, że tam jest przejście ze Słowacją. Myślę, że kiedyś na pewno trzeba będzie 

pomyśleć o poszerzeniu tej drogi. Nie wiem, czy to będzie, ja strzelam do budżetu w tym 

roku czy w przyszłym roku, ale już zaopatrywaliśmy się na to zadanie jako priorytetowe i 

ewentualnie zadanie do realizacji. Powiem tak, my na dzień dzisiejszy mamy jedno takie 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

zadanie, takie związane z drogą, które jak gdyby jest tutaj priorytetem, czyli mówimy o 

zadaniu etap trzeci na Zaolziu, więc na tym się na dzień dzisiejszy najbardziej skupiamy. 

My mamy tam już koncepcję i szanowni radni, i oczywiście mieszkańcy na dzień 

dzisiejszy, jeżeli byśmy chcieli opracować czy wykonać tą drogę, bo dokumentacja 

będzie opracowywana w roku 2025-2026 chcemy to zakończyć. Na podstawie 

wstępnych kosztów, koszt tego zadania do mostu na wywóz gdzieś około 18 000 000 zł. 

Więc myślę, że na dzień dzisiejszy się akurat skupimy w tym przypadku na tej drodze. 

Jeżeli będą jakieś perspektywy, możliwości składania wniosków i otrzymania 

dofinansowania, tutaj w tym przypadku Polska, Słowacja, no to na pewno będzie jakieś 

próby remontu, czy wykonania nowej nawierzchni, czy też ewentualnie wykonania jak 

gdyby rozbudowy, czy przebudowy drogi w centrum Czadeczka. Dziękuję.”  

Radny Władysław Małyjurek 

„Dziękuję. Jeszcze Panie Mirku, jeszcze takie jedno, tam myśmy kiedyś rozmawiali, bo 

myśmy tam wspólnie ze strażakami, żeśmy ten bardziej wąski odcinek, myśmy wspólnie 

ze strażą wyczyścili, po prostu zostało to wszystko wycięte. No ale jest tam tak, że na tej 

skarpie wystają korzenie. Nie wiem, czy tam Pan Kierownik tam mniej więcej to oglądał. 

No i taka jest moja prośba, jakby gdzieś była rozbierana jakaś droga z płyt, bo czasem 

się tak trafia, że są jakieś stare drogi zmieniane, płyty są wyciągane. Jakby były takie 

płyty i na takim tam gdzieś odcinek 30 metrów, Czy w razie czego jakby takie płyty były 

stare z rozbiórki, czy można byłoby tą troszeczkę, te korzenie wyrwać, to mimo, że nie 

było takie drogie zadanie i po prostu jakby tą skarpę wzmocnić, Panie Mirku, tam na tym 

odcinku najgorszym, w najbardziej wąskim miejscu. Dziękuję.” 

Mirosław Kawulok – Kierownik Referatu RI 

„Powiem tak, byłem tam, patrzyłem się na to, myślę, że to nie będzie jakiś taki duży 

koszt, ale jak już według mnie tak ta droga jest dosyć często uczęszczana tak, czy przez 

mieszkańców, czy również przez turystów, czy gości zagranicznych. Myślę, że lepiej, 

jeżeli wygospodarujemy parę złotych, to jeżeli byłaby taką możliwość, no to lepiej, żeby 

tam już były nowe płyty, bo te stare wiemy czasami jak rozbieramy tak, to się niestety, 

ale zesypią, a na takiej skarpie nowo jest nowo, a starsza no to niestety wizualnie to też 

by trochę ludzi kłuło, tyle. Ale tu myślę, że tu jest do dyskutowania i przedyskutowania, i 

ewentualnie myślę, że na następnej komisji już to coś będę wiedział.”  

 

Radny Władysław Małyjurek 

„Jak wygląda, na jakim etapie jest to projektowanie tej, czy o tą oczyszczalnie w 

Jaworzynce, w Czadeczce, jak to tam wygląda na dzień dzisiejszy?” 

Mirosław Kawulok – Kierownik Referatu RI 

„Umowa jest podpisana z Panem, który będzie realizował po weekendzie majowym, 

poniedziałek mamy się skontaktować. Myślę, że tutaj akurat z kolegą, z Mirkiem mamy 

przygotować jeszcze, będziemy musieli przygotować pewne założenia do tego, kto 
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będzie jeszcze, a ewentualnie jakie przysiółki mamy zamiar podłączyć do tego, czyli tu 

będzie tak jak gdyby bazowa informacja, więc myślę, że w przyszłym tygodniu, w 

poniedziałek telefon, myślę, że w przyszłym później, po dziesiątym spotkanie z panem 

projektantem i myślę, że jeżeli, tak jak było w latach poprzednich, jeżeli coś będzie, no 

to wiadomo też będzie, myślę, że jedna komisja poświęcona tutaj tej inwestycji, bo 

wiemy, że to jest ważna inwestycja i myślę, że kluczowa. Dziękuję.”  

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję bardzo. Ja tutaj tak dyskutujemy o drodze, Panie radny, w tych Kopanicach, a 

są jeszcze przysiółki niestety, które nie mają drogi utwardzonej. Także myślę, że taką 

weźmiemy, Panie kierowniku, kolejność, żeby też właśnie uwzględnić te przysiółki, które 

niestety, ale nie mają jeszcze nawet utwardzonej drogi i dojazd do domu jest utrudniony. 

I tutaj też pragnę przypomnieć, że Pani radna Kubas czy ja też zwracałyśmy się z 

prośbą o doświetlenie takich newralgicznych miejsc, czy to w Koniakowie, czy w 

Istebnej, także myślę, że tu byłoby z czego brać, gdzie doświetlać, ale tak jak już Pan 

Kierownik wspomniał, no te projekty nie zawsze są takie, jak byśmy oczekiwali i czy 

nawet w których moglibyśmy spełnić te warunki, które są tam określone. O głos prosi 

radny Kazimierz Łacek.” 

Radny Kazimierz Łacek 

„Dziękuję Pani Przewodnicząca. Ja tylko może dodam kilka słów w sprawie tej drogi 

Kopanice, bo Pani Przewodnicząca mówi, że są inne drogi, ale ja tylko powiem to, co 

tam się dzieje na tej. Tam jest niesamowity ruch, bo tam jest jedyne połączenie na całej 

Trójwsi ze Słowacją. Dlatego my tak dążymy do tego, żeby to drogę tam robić i 

poszerzyć, i oświetlić, bo tam jest naprawdę, po naszemu mówiąc, sajgon, co tam się 

dzieje. Dzień i noc tam jest taki ruch, że mieszkańcy mówią tylko czekać, aż się coś 

złego wydarzy. A wracając do tego, w jakiej sprawie ja się zgłosiłem, to już też mnie tutaj 

Władek uprzedził, bo chciałem zapytać o to projektowanie i zgłosić przysiółki, które są 

żywiołowo zainteresowane. Może do Pana Mirka to już przekażę. Panie Mirku, tam 

głównie tak, Czepczory, Jasie, no Byrty też i nie wiem, no nie zostało to przedtem 

podłączone, nie wiem jakie tam są możliwości, ale jak już będziecie projektować, żeby 

to było, zrobione no jeszcze z zapasem na jak największą ilość domów, żeby tam można 

było te Zapasieki też podłączyć, no i żebyśmy byli wszyscy zadowoleni, bo no dzisiaj 

głosowaliśmy też w jednym punkcie na zabezpieczenie środków w kwocie 12 tysięcy, z 

czego bardzo się bardzo cieszę, bo czekaliśmy na to długo, żeby mieli, żebyśmy mieli 

jedno jakieś biuro w, u nas w gminie, które by pomagało przy dotacjach, 

dofinansowaniach, do przydomowych oczyszczalni ścieków i to, to na pewno też 

pomoże nam jako gminie w tych przysiółkach, gdzie nie da się, po prostu się nie da 

przyłączyć, a jest wiele takich miejsc. Także dziękuję bardzo.”  

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 
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„Dziękuję. Panie Mirku, wszystko jest tam, nie chce Pan zabierać głosu, czy jest 

potrzeba? Nie. Pani radna Elżbieta Legierska, bardzo proszę.”  

Radna Elżbieta Legierska 

„Dziękuję bardzo. Też jeszcze z pytaniem do Pana Kierownika odnośnie inwestycji. Czy 

przy nakładce, którą się kładzie w Koniakowie, więc na tym odcinku Matyska do góry, 

jest ponowna szansa zwrócenia się z pismem do Zarządu Wojewódzkiego Dróg, o 

wytyczenie pasów na tym bardzo, bardzo zagęszczonym, niebezpiecznym odcinku 

jakim jest sklep Dachtony, gdzie jest apteka, gdzie jest ośrodek zdrowia. Tam po prostu 

tylko czekać na tragedię. Wielka prośba. Dzieci biegają, wiecie, z przystanku na tego 

sklep i ciągle województwo się nie zgadza na te pasy. Także prośba o ponowne 

działanie w trakcie realizacji nawierzchni, żeby no to tam zrobili te pasy, bo naprawdę 

ludzie się burzą. Widzę potrzebę tego i bardzo o to proszę. Dziękuję bardzo.” 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję. Przygotuje? To będzie przygotowane, tak?” 

Mirosław Kawulok – Kierownik Referatu RI 

„My takie pismo przygotujemy. My takie pismo, ale myślę, że tak jakśmy dostali te 

odpowiedzi, że raczej to będzie przy tym zadaniu, który teraz realizują, bo oni to jest 

tylko i wyłącznie remont, a to coś będzie nowego i myślę, że przy tym to na pewno nie 

będzie. Ale przygotuję takie pismo i wyślemy. Dziękuję.” 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję. O głos prosi Pani Sołtys Barbara Juroszek.”  

Barbara Juroszek – Sołtys wsi Istebna 

„Dzień dobry, dziękuję bardzo. Jeśli tu już temat dróg, więc ja też chciałabym się 

dołączyć z taką prośbą właściwie też od mieszkańców Placu Burowie, gdzie droga no po 

prostu już spłynęła jakby, płyty tam, wystają druty. No to jest na podjeździe, więc siłą 

rzeczy lata zrobiły już swoje, więc jeśli byłaby taka możliwość, to bardzo proszę. Druga 

sprawa, chciałabym bardzo serdecznie podziękować wszystkim, którzy wzięli udział w 

akcji sprzątania naszego sołectwa. Czyste... Czyste sołectwo powiedzmy, że tak to było. 

Bardzo serdecznie chciałam za to wszystkim podziękować. Dziękuję.” 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję bardzo Pani Sołtys. My również dziękujemy za tą akcję, którą Pani napędziła, 

no i miejmy nadzieję, że z roku na rok będzie ona przez jak największą liczbę osób, czy 

instytucji, czy stowarzyszeń realizowana, że naprawdę będziemy mieć czyściutko 

dookoła. Dziękuję. Ad vocem radny Hubert.” 

Radny Hubert Kukuczka 

„Ja tu chciałem tylko poprzeć Panią Sołtys z poziomu o tą drogę. Pamiętam, że w 

poprzedniej kadencji radny Kohut też przez cztery lata prosił o remont tej drogi. Wygląda 
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ona już teraz w tym momencie dosyć... Już niebezpiecznie się tam robi, że tak powiem. 

Druty wystają. A to nie są druty takiego pokroju jak centymetr, tylko twarde druty 

zbrojeniowe, które mogą uszkodzić pojazd. Więc tutaj, jeśli była taka możliwość 

finansowa i w ogóle możliwość remontu, to też popieram tu prośbę Pani Sołtys. 

Dziękuję.” 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Radny Piotr Lipowski 

- Radny Władysław Małyjurek 

- Zastępca Wójta Klaudia Pasterny 

- Sekretarz Gminy Grażyna Szalbot 

- Kierownik Działu Promocji w GOK Ewa Cudzich 

- Zastępca Wójta Klaudia Pasterny 

- Kierownik Referatu RI Mirosław Kawulok 

- Radny Kazimierz Łacek 

- Radna Elżbieta Legierska 

- Sołtys wsi Istebna Barbara Juroszek 

- Radny Hubert Kukuczka  

 

 

Załącznik nr 18 do niniejszego protokołu stanowi korespondencja przekazana do 

wiadomości Rady Gminy: 

1.  Zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego w sprawie 

stwierdzenia nieważności uchwały nr XVI/115/2025 Rady Gminy Istebna z dnia 27 

marca 2025 r. w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych 

pomnika przyrody. 

 

2. Rozstrzygnięcie nadzorcze dotyczące uchwały nr XVI/115/2025 Rady Gminy 

Istebna z dnia 27 marca 2025 r. w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów 

pielęgnacyjnych pomnika. 

 

3. Zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego w sprawie stwierdzenia 

nieważności uchwały nr XV/108/2025 Rady Gminy Istebna z dnia 27 lutego 2025 r. 

w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, 

oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, 

jak również trybu ich pobierania oraz szczegółowych warunków przyznawania 
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usług sąsiedzkich, wymiaru i zakresu usług sąsiedzkich oraz sposobu rozliczania 

wykonywania takich usług.  

 

4. Rozstrzygnięcie nadzorcze dotyczące uchwały nr XV/108/2025 Rady Gminy 

Istebna z dnia 27 lutego 2025 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania oraz 

szczegółowych warunków przyznawania usług sąsiedzkich, wymiaru i zakresu 

usług sąsiedzkich oraz sposobu rozliczania wykonywania takich usług. 

5. Zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego w sprawie stwierdzenia 

nieważności uchwały nr XVI/118/2025  Rady Gminy Istebna z dnia 27 marca 2025 r. 

w sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu 

Strategii Rozwoju Gminy Istebna na lata 2025-2035 w tym trybu jej konsultacji.  

6. Rozstrzygnięcie nadzorcze dotyczące uchwały nr XVI/118/2025 Rady Gminy 

Istebna z dnia 27 marca 2025 r. w sprawie określenia szczegółowego trybu i 

harmonogramu opracowania projektu Strategii Rozwoju Gminy Istebna na lata 

2025-2035 w tym trybu jej konsultacji.  

 

 

9. Zakończenie posiedzenia. 

Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

„Dziękuję bardzo. Czy jeszcze chciałby ktoś zabrać głos w tym punkcie spraw 

bieżących? Nie widzę. Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam XVIII sesję Rady 

Gminy Istebna. Bardzo dziękuję Państwu za obecność i życzę udanego popołudnia.” 

 

W dyskusji uczestniczyli: 

- Magdalena Mucha – Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

 

Stenogram z przebiegu obrad w dniu 29 kwietnia 2025 r. stanowi załącznik nr 19 

do niniejszego protokołu. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

 

    Magdalena Mucha 

 

 

Przygotowała: Julia Małyjurek 


